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§91 Dnr KS 1810641-

Protokollsjustering

Beslut
Amanda Grönlund (KD) utses att justera dagens protokoll tillsammans med 
ordföranden.

Justerandes sisnatur Utdraszsbestvrkande
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§92 Dnr KS 1810725-

Fastställande av föredragningslista och beslut om offentliga 
ärenden

Beslut
1. Föredragningslistan fastställs.

2. Paragraferna 91 till och med 102 är offentliga.

3. Elisabeth Unell (M) anmäler ett nämndinitiativ.

4. Kommunstyrelsen godkänner att Matilda Antonsson (S) får närvara under 
hela sammanträdet.

Justerandes signatur Utdrassbestvrkande
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§93 Dnr KS 2023/01025-3.1.2

Information - Resecentrum

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Ärendebeskrivning
Projektledare Sanna Edling, byggprojektchef Jonas Living och jurist 
Carolina Uttersköld informerar om arbetet med Resecentrum.

Ä6s
Utdraesbestvrkande
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§94 Dnr KS 1810126-

Information om SM-veckan samt cityfestivalen

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Arendebeskrivning
Förvaltningsdirektör Lenny Hallgren och evenemangsstrateg Alf Westerdahl 
informerar om SM-veckan samt cityfestivalen.

Justerandes signatur Utdrassbestvrkande
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§ 95 Dnr KS 2024/00301-1.5.2

Beslut - Val av röstombud till Leader Mälardalens årsstämmor till 
och med 2026

Beslut
Monica Stolpe Nordin (C) utses att som röstombud representera Västerås 
stad på föreningen Leader Mälardalens årsstämmor till och med år 2026.

Ärendebeskrivning
Västerås kommun är medlem i föreningen Leader Mälardalen som verkar 
inom ramen för EU-programmet Leader 2023 - 2027. Leader Mälardalen ger 
stöd till lokalt ledda projekt som syftar till utveckling i det geografiska 
området genom Leader-metoden.

Grundläggande för metoden är att de som bor och verkar i ett område ska 
driva och påverka utvecklingen. I varje område bildar personer från privat, 
ideell och offentlig sektor ett partnerskap som tillsammans tar fram en lokal 
utvecklingsstrategi. Strategin bygger på lokala initiativ och förankring, 
lokala föi-utsättningar, lokala behov och lokal kunskap. Metoden känne
tecknas också av kreativt och innovativt arbetssätt samt långsiktigt hållbar 
utveckling.

Leader Mälardalens stöd till projekt finansieras av EU, svenska staten och 
kommunerna i området och uppgår under programperioden 2023-2027 till 
44 miljoner kronor som Leader Mälardalen investerar i områdets utveckling. 
Området består av kommunerna Västerås (utanför tätort), Enköping (utanför 
tätort), Arboga, Kungsör, Köping, Hallstahammar, Håbo, Upplands-Bro och 
södra Fellingsbrobygden i Lindesbergs kommun.

Stadsledningskontoret föreslår att ett ombud utses som representerar 
Västerås stad vid återstående årsstämmor under mandatperioden.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Monica Stolpe Nordin (C) utses att som röstombud representera Västerås 
stad på föreningen Leader Mälardalens årsstämmor till och med år 2026.

Kopia till
Leader Mälardalen

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande
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§96 Dnr KS 2024/00256-2.7.0

Beslut - Nämndinitiativ från (SD) om att öka kunskapen om 
främmande makts verksamhet i Västerås och Sverige

Beslut
Nämndinitiativet bifalls.

Anna Maria Romlid (V) deltar ej i beslutet.

Särskilt yttrande
Anna Maria Romlid (V) och Hawar Asaiesh (V) inkommer med särskilt 
yttrande enligt följande:

"Vänsterpartiet kommer aldrig att bifalla nämndinitiativ från Sverige- 
demokraterna oavsett vad de lägger för förslag. Vi kommer aldrig vara en 
del av normaliseringen av dem i politiken och därför är det viktigt för oss att 
markera det genom att inte delta i beslutet under dagens sammanträde."

Ärendebeskrivning
Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) har i ett nämndinitiativ med 
rubriken Nämndinitiativ från (SD) om att öka kunskapen om främmande 
makts verksamhet i Västerås och Sverige föreslagit att stadsledningskontoret 
får i uppdrag att arrangera ytterligare seminarium om säkerhetspolitik för 
politiker och tjänstemän med fokus på Kinas och Irans verksamhet.

Nämndinitiativet har den 21 februari 2024 § 72 anmälts till kommunstyrelsen 
för beredning.

Stadsledningskontoret föreslår att nämndinitiativet bifalls mot bakgrund av 
att de största säkerhetshoten mot Sverige kommer från Ryssland, Kina och 
Iran och att ökad kunskap om hotbilden är till gagn för kommunen.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Nämndinitiativet bifalls.

Yrkanden
Erik Johansson (SD), Amanda Grönlund (KD) och Elisabeth Unell (M) yrkar 
bifall till stadsledningskontorets förslag.

Justerandes signatur Utdraasbestvrkande
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§97 Dnr KS 2024/00110-1.4.2

Beslut - Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen och 
kommunfullmäktige

Beslut
Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
har utarbetats. Verksamhetsberättelsen inleds med ett avsnitt om händelser 
av väsentlig betydelse. Här redovisas bland annat en uppföljning av de tre 
fokusområdena som beslutades i verksamhetsplanen för 2023.

Fokusområden för året har varit stärkt kompetensförsörjning, förenklad 
styrning och effektivare samhällsbyggnadsprocess samt bättre inköps- och 
upphandlingsprocess. Avsnittet innehåller även en avrapportering av 
kommunstyrelsens del i politikens särskilda satsningar. De tre satsningarna 
är trygghetspaketet, kollektivtrafikpaketet samt ett paket med övriga 
satsningar.

I stycket översikt över verksamhetens utveckling redovisas statistik för 
tomträtter och utveckling av exploateringsverksamhetens belåningsgrad. 
Med utgångspunkt i Sveriges kommuner och regioners rapport "Vägval för 
framtiden" beskrivs också framtida utmaningar. Gällande den närmsta 
framtiden för bostadsbyggandet så är prognosen negativ då många bygg- 
aktörer skjuter fram sina byggstarter i avvaktan på bättre konjunktur.

Den ekonomiska analysen med resultaträkning visar ett överskott jämfört 
med budget med 16,6 mnkr. Budgetavvikelsen härrör från följande områden:

-23,3 mnkr (-27,6 mnkr), exploatering

+15,6 mnkr (+14,0 mnkr), mark och tomträtter, reavinster

+14,3 mnkr (+12,7 mnkr), mark och tomträtter, övrigt

+10,0 mnkr (+13,7 mnkr), övrig verksamhet (bl a vakanser)

I den ekonomiska analysen finns även en investeringsuppföljning som visar 
ett investeringsutfall som understiger budgetramen med 289,4 mnkr. 
Avvikelsen återfinns framför allt inom exploateringsverksamhetens 
investeringar.

Inom HR-området har antal tillsvidareanställda ökat med 78 medarbetare. 
Detta förklaras av att stadsarkivet, överförmyndarenheten och mark- och 
exploateringsenheten övergick till stadsledningskontoret vid förra årsskiftet.

Uppföljningen av förvaltningens mål visar att flera av målen har uppfyllts 
samtidigt som några inte är uppfyllda. Inom medarbetarperspektivet visar 
medarbetarundersökningen en klar förbättring för andra året i rad inom 

Justerandes signatur Utdraasbestvrkande
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nästan alla områden och inom ekonomiperspektivet uppvisas en budget i 
balans. Bedömningen av kundperspektivet görs utifrån kundmätningar mot 
invånare, intenia kunder och foretag. Resultatet gällande företag erhålls först 
under våren, varför ett fullständigt underlag inte finns för bedömningen.

Verksamhetsberättelsen innehåller även en uppföljning av internkontroll- 
planen. Här redovisas bland annat de aktiviteter som genomförts för att 
motverka välfärdsbrott.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Verksamhetsberättelse 2023 för kommunstyrelsen och kommunfullmäktige 
läggs till handlingarna.

Justerandes sisnatur Utdraasbestvrkande
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§98 Dnr KS 2024/00138-1.4.2

Beslut - Redovisning av ej avslutade uppdrag från kommun
styrelsen per den 31 december 2023

Beslut
1. Redovisning av ej avslutade uppdrag från kommunstyrelsen till stads- 
ledningskontoret läggs till handlingarna.

2. Följande uppdrag avslutas:

KS 2020/00603 - Göra en genomlysning av investeringsbudgeten ur ett 
j ämställdhetsperspektiv

KS 2020/01573 - Ordna ett seminarium om säkerhetspolitik som kan beröra 
kommunala fastigheter och anläggningar

KS 2022/00878 - Utredning av Ängsö naturreservat och Westmanna- 
stiftelsen

KS 2023/00475 - Påbörja arbetet med att utveckla det påbörjade 
samverkansarbetet mellan Polisen och Västerås stad utifrån fördelning av 
medel i trygghetspaketet

KS 2023/01143 - Utred möjligheten till revidering av riksintresset för 
Västerås stad (U24), Västerås kommun

2018/01561 - Förslag på utformning av glaspartier vid trappan till 
kommunfullmäktigefoaj én

Ärendebeskrivning
I samband med redogörelse över de uppdrag som kommunfullmäktige givit 
nämnder och som ännu inte slutredo visats görs motsvarande redovisning till 
kommunstyrelsen för de uppdrag som givits av kommunstyrelsen till 
stadsledningskontoret. Sammanställningen omfattar 35 uppdrag, varav 5 
föreslås avslutas. Redovisningen gäller per den 31 december 2023.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

1. Redovisning av ej avslutade uppdrag från kommunstyrelsen till stads
ledningskontoret läggs till handlingarna.

2. Följande uppdrag avslutas:

KS 2020/00603 - Göra en genomlysning av investeringsbudgeten ur ett 
j ämställdhetsperspektiv

KS 2020/01573 - Ordna ett seminarium om säkerhetspolitik som kan beröra 
kommunala fastigheter och anläggningar

KS 2022/00878 - Utredning av Ängsö naturreservat och Westmanna- 
stiftelsen

Utdrassbestvrkande
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KS 2023/00475 - Påbörja arbetet med att utveckla det påbörjade 
samverkansarbetet mellan Polisen och Västerås stad utifrån fördelning av 
medel i trygghetspaketet

KS 2023/01143 - Utred möjligheten till revidering av riksintresset för
Västerås stad (U24), Västerås kommun

Yrkanden
Elisabeth Unell (M) yrkar:

- Att ge stadsledningskontoret i uppdrag att komplettera redovisningen med 
hur det är tänkt att beslutade uppdrag som är äldre än 5 år ska genomföras.

- Att avskriva uppdraget 2018/01561 Förslag på utformning av glaspartier 
vid trappan till kommunfullmäktigefoajén.

Amanda Grönlund (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag och 
Elisabeth Unells (M) tilläggsförslag.

Proposition
Ordföranden finner inledningsvis att det endast finns ett förslag till beslut 
gällande Elisabeth Unells (M) tilläggsförslag och att kommunstyrelsen 
därmed beslutar i enlighet med detta.

Ordföranden finner därefter att det endast finns ett förslag till beslut gällande 
stadsledningskontorets förslag och att kommunstyrelsen därmed beslutar i 
enlighet med detta.

Justerandes signatur

ÄG
U tdragsbestvrkande
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§99 Dnr KS 2023/00590-3.13.2

Beslut - Aktualitetsprövning av Utvecklingsplan för Västerås 
hamn

Beslut
1. Aktualitetsprövningen godkänns och rapporten läggs till handlingarna.

2. Utvecklingsplan för Västerås hamn antagen av kommunstyrelsen den 20 
maj 2015 § 206 upphävs.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen antog vid sammanträdet den 20 maj 2015 den nu gällande 
utvecklingsplanen för Västerås hamn. Planen utgör en vägledning för 
utvecklingen av Västerås hamn och ska ange inriktning för en långsiktig 
utveckling av en framtida hamnverksamhet med optimerade godsflöden via 
sjöfart, järnväg och hjulburen transport till och från hamnen. Västerås hamn 
ska vara en del i ett optimalt logistikkluster, där hamnens olika aktörer och 
kunder samverkar för att nå hållbara logistiklösningar för gods.

Sedan utvecklingsplanen för Västerås hamn togs fram har många projekt och 
investeringar genomförts inom det som planen omfattar. Därför finns behov 
av en aktualitetsprövning av utvecklingsplanen som styrdokument. Arbetet 
med aktualitetsprövningen startade i mars 2023 och är nu färdighanterat.

Sammanfattningsvis är huvuddelen av projekten från utvecklingsplanens fas 
1 genomförda i och med det stora huvudprojektet Mälarprojektet som utförts 
i samverkan med Trafikverket, Sjöfartsverket, Länsstyrelsen Västmanland, 
Region Västmanland, Köpings kommun och Västerås stad.

Mälarprojektet har bland annat omfattat muddring av hamnbassäng och 
farled under två säsonger, upp gradering av samtliga kajer för att kunna ta 
emot fartyg i Mälarmax- klassen, förbättrad väginfrastruktur till och från 
hamnen gällande godsflöden, uppförande av nya magasin för ökad mellan
lagring av gods, sanering av miljöskulder i relevanta delar och utförande av 
miljöspont för att förhindra föroreningar till Mälaren samt nytt dagvatten
system.

Investeringsprojekten har hanterats genom separata beslut från antingen 
fastighetsnämnden, tekniska nämnden, kommunstyrelsen eller genom avtal 
med Mälarhamnar AB.

Objekt som utgått från utvecklingsplanen då behov ej längre har bedömts 
finnas är att flytta Cementa-klustret från hamnområdet, komplettera med nya 
järnvägsspår till och från hamnen samt utbyggnad av containerplan.

Fas 2 i utvecklingsplanen är knutet till Lantmännens etablering i hamnen 
som eventuellt omfattar ett nytt kontor och lager/verkstad för Mälarhamnar 
AB.

Utdraesbestvrkande
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I samråd med Mälarhamnar AB har kommande utvecklingsbehov för 
verksamheten arbetats fram. Lantmännens etablering styrs av separat avtal 
och är dänned inte ett projekt som vägleds av utvecklingsplanen för Västerås 
hamn. Etablering av nytt RoRo-läge planeras utifrån kommunfullmäktiges 
inriktningsbeslut vid sammanträdet den 3 februari 2022, men ett genom
förandebeslut saknas fortfarande då tekniska nämndens utredningsuppdrag 
ska färdigställas först.

Status för samtliga objekt från utvecklingsplanen redovisas i dokumentet 
Utvecklingsplan nuvarande läge. Resultatet av aktualitetsprövningen pekar 
på att nuvarande utvecklingsplan för Västerås hamn i väsentliga delar är 
uppfylld och dänned inaktuell, varför den föreslås upphävas.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

1. Aktualitetsprövningen godkänns och rapporten läggs till handlingarna.

2. Utvecklingsplan för Västerås hamn antagen av kommunstyrelsen den 20 
maj 2015 § 206 upphävs.

Justerandes sianatur "A 6? Utdraasbestvrkande
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§ 100 Dnr KS 2023/01691-1.3.2

Beslut - Uppföljning av handlingsplan för att tillgodose behovet 
av mark och lokaler för näringslivet i Västerås

Beslut
1. Rapporten läggs till handlingarna.

2. Stadsledningskontoret ges i uppdrag att återkomma med förslag på 
åtgärder för att kunna nå målen i planen.

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade vid sitt sammanträde den 4 februari 2021 att 
anta handlingsplan för att tillgodose behovet av mark och lokaler för 
näringslivet i Västerås.

Enligt handlingsplanen ska statusen på handlingsplanens aktiviteter och 
indikatorer rapporteras årligen till kommunstyrelsen. Genomförandet av 
handlingsplanens aktiviteter och åtgärder sker i samverkan med berörda 
nämnder och bolag.

1 denna rapport redovisas en uppföljning av handlingsplanens aktiviteter och 
indikatorer för 2023. Uppföljningen har utförts av stadsledningskontorets 
samhällsbyggnadsenhet, mark och exploateringsenhet och näringslivsenhet i 
samarbete med stadsbyggnadsförvaltningen.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Rapporten läggs till handlingarna.

Yrkanden
Elisabeth Unell (M) yrkar att stadsledningskontoret ges i uppdrag att 
återkomma med förslag på åtgärder för att kunna nå målen i planen.

Amanda Grönlund (KD), Roger Haddad (L) och Caroline Frisk (SD) yrkar 
bifall till stadsledningskontorets förslag och Elisabeth Unells (M) tilläggs
förslag.

Proposition
Ordföranden finner inledningsvis att det endast finns ett förslag till beslut 
gällande Elisabeth Unells (M) tilläggsförslag och att kommunstyrelsen 
därmed beslutar i enlighet med detta.

Ordföranden finner därefter att det endast finns ett förslag till beslut gällande 
stadsledningskontorets förslag och att kommunstyrelsen därmed beslutar i 
enlighet med detta.

Kopia till
Byggnadsnämnden

Justerandes signatur

■Aé>
Utdraasbestvrkande
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§101 Dnr KS 1810730-

Beslut - Anmälan av handlingar

Beslut
Redovisningen läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Postlistan för kommunstyrelsens diarium samt inkomna remisser och 
handlingar av särskild betydelse som inkommit sedan föregående samman
träde anmäls till kommunstyrelsen.

Justerandes signatur Utdraesbestvrkande
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§102 Dnr KS 2024/00017-1.2.2

Beslut - Anmälan av delegationsbeslut

Beslut
Delegationsbesluten anmäls och läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Delegationsbeslut redovisas för kommunstyrelsen i form av följande listor: 

- Förteckning över delegationsbeslut registrerade i kommunstyrelsens 
diarieserie KS under perioden 2024-03-06 - 2024-03-19.

Justerandes sianatur Utdraasbestvrkande
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§ 103 Dnr KS 2024/00051-1.4.2

Beslut - Årsredovisning 2023 Västerås stad

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.

2. Resultatet för 2023 överförs till eget kapital.

Särskilt yttrande
Roger Haddad (L) och Anna Nordanberg (L) inkommer med särskilt 
yttrande enligt följande:

"Liberalerna ser med oro över hur ett antal områden hanterats från den styr
ande majoriteten, det gäller främst situationen inom skolan där besparingar 
fortsätter och där vakanser inte ersätts på lärarsidan på grund av ekonomin. 
Kringresurser har tagits bort med start 2023 och framåt vilket innebär ökad 
arbetsbelastning på lärama främst. Situationen inom LSS stödinsatser visar 
tydligt på ett allt hårdare kontroll, uppföljning omprövningar av insats som 
ofta leder till indragning av ledsagarservice eller kontaktperson. Med tanke 
på att redovisningen pekar på ett stort överskott är det allvarligt att de som 
mest behöver samhällets resurser och insatser istället är de som drabbas 
mest."

Ärendebeskrivning
Västerås stads årsredovisning för 2023 har upprättats och presenteras för 
kommunfullmäktige för godkännande. Årsredovisningen innehåller 
ekonomiska analyser av stadens och koncernens bokslut. Avstämning av 
verksamhetsmässiga och finansiella mål har gjorts för att bedöma god 
ekonomisk hushållning.

Årets resultat för Västerås stad uppgick till 795 mnkr, att jämföra med 589 
mnkr 2022. Resultatet beror till stor del på högre skatteintäkter än budgeter
at, realisationsvinster för sålda anläggningstillgångar samt ett högre finans
netto än budgeterat.

Skatteintäkter, utjämning och generella statsbidrag blev 302 mnkr högre. 
Framför allt beror utfallet på att prognosen för slutavräkningen av skatte
intäkterna 2022 och 2023 är högre per invånare. Dessutom har generella 
statsbidrag för att minska timanställningarna i äldreomsorgen och ytterligare 
medel för att öka bemanningen av sjuksköterskor i särskilda boenden 
tillkommit utöver vad som var budgeterade.

De flesta nämnder hade ett positivt resultat eller ett resultat i paritet med 
budget. Byggnadsnämnden, nämnden för idrott, fritid och förebyggande 
samt kulturnämnden visade mindre underskott mot budgetramarna. Större 
överskott återfinns i äldrenämnden och utbildningsnämnden.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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Underskotten beror huvudsakligen på den höga inflationen som påverkade 
energikostnaderna, räntekostnader och hyreskostnader, samt lågkonjunktur
ens inverkan på bygglovsintäkterna som kraftigt minskat. Överskotten 
berodde främst på minskade timmar inom äldreomsorgen och högre riktade 
statsbidrag till flera nämnder, framförallt till utbildningsnämnden.

Årets resultat för koncernen Västerås stad var 1017 mnkr (1 015 mnkr). 
Bolagens och kommunalförbundens samlade överskott var 116 mnkr lägre 
än det budgeterade överskottet och de största negativa avvikelserna återfinns 
inom Mälarenergi AB och Västerås Stads Strategiska Fastigheter AB.

Mälarenergis resultat på 364 mnkr var sämre än budgeterat främst beroende 
på ökade råvaru- och bränslekostnader. Bostad AB Mimers resultat på 106 
mnkr nådde inte upp till budgeterat överskott beroende på ökade ränte
kostnader, trots en större realisationsvinst som inte var budgeterad på året.

Totalt i hela koncernen investerades det för 3 146 mnkr (2 641 mnkr). Årets 
investeringar i Västerås stad uppgick till 1 150 mnkr (782 mnkr) totalt och

1 039 mnkr (705 mnkr) exklusive exploateringsinvesteringar. Den ökade 
investeringstakten beror främst på investeringar i skola och strategiska 
infrastrukturinvesteringar. Koncernen exklusive Västerås stad investerade 
för 1 996 mnkr (1 859 mnkr-), varav Mälarenergi 1014 mnkr och Mimer 767 
mnkr.

Enligt kommunallagen (2017:725) 6 kap § 9 ska kommunstyrelsen i årliga 
beslut pröva om den verksamhet som bolagen har bedrivit under föregående 
kalenderår har varit förenlig med det fastställda kommunala ändamålet, och 
utförts inom ramen för de kommunala befogenheterna. Om styrelsen finner 
att så inte är fallet, ska den lämna förslag till fullmäktige om nödvändiga 
åtgärder. Utifrån de redovisningar som Västerås stads bolag inkommit med 
som grund bedöms verksamheten i stadens bolag under 2023 varit förenlig 
med det fastställda kommunala ändamålet och utförts inom ramen för de 
kommunala befogenheterna.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Årsredovisningen för 2023 godkänns.

2. Resultatet för 2023 överförs till eget kapital.

Yrkanden
Anna Maria Romlid (V), Ann-Louise Molin Östling (S), Vicki Skure 
Eriksson (C), Amanda Grönlund (KD) och Roger Haddad (L) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag.

Kopia till
Samtliga nämnder, berörda bolag och kommunalförbund

Utdraesbestvrkande
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§ 104 Dnr KS 2024/00070-2.5.5

Beslut - Äskande om låneram från Västerås stads internbank för 
Westmannastiftelsen

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Westmannastiftelsen ges låneram i Västerås stads internbank.

2. Kommunstyrelsen får mandat att fastställa beloppet för låneramen, inom 
den av kommunfullmäktige beslutade totala upplåningsramen för Västerås 
stad.

Samuel Stengård (KD) anmäler jäv och lämnar rummet under ärendets 
behandling.

Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Anna Nordin (M) och Roger 
Haddad (L) deltar ej i den del av beslutet som rör stadsledningskontorets 
förslag.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M) och Anna Nordin (M) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Elisabeth Unells (M) förslag enligt 
följande:

"Det har varit fokus på stadens och bolagens låneram och även om detta är 
ett mindre lån behöver vi vara medvetna om riskerna särskilt som lånet kan 
användas för icke prioriterade åtgärder. Åtgärder som inte handlar om under
håll måste ge en avkastning till stiftelsen. Protokollsutdrag från stiftelsen 
behöver också vara undertecknat."

Roger Haddad (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Ärendebeskrivning
Västerås stad kom 2023 överens med Region Västmanland om att ta fullt 
ansvar för Westmannastiftelsen som äger och förvaltar Ängsö naturreservat. 
Naturreservatet är med dess natur- och kulturmiljö ett angeläget och 
väsentligt rekreationsområde i Västerås kommuns geografiska område. 
Westmannastiftelsens verksamhet på Ängsö är därmed viktig för 
västeråsarnas friluftsliv.

Västerås stad bekostar och ansvarar sedan många år skötsel av vandrings
leder och rastplatser.

Västmanlands kommuners (VK) förbundsmöte beslutade 2023 om ny 
styrelse bestående i huvudsak ledamöter från Västerås stads fastighets- 
nämnd.

I utvecklingen av sin verksamhet kan Westmannastiftelsen ha behov av 
investeringar eller andra åtgärder som medför behov av finansiering genom 

Justerandes sianatur Utdraasbestyrkande
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lån. Utifrån att Västerås stad har fullt ansvar för Westmannastiftelsen ses det 
som fördelaktigt att denna ges låneram inom Västerås stads intembank.

Kommunstyrelsen får mandat av kommunfullmäktige att besluta om belopp 
för låneram inom internbanken, inom den av kommunfullmäktige beslutade 
totala upplåningsramen för Västerås stad.

Ekonomisk bedömning av investeringsprojekt eller andra åtgärder som ska 
finansieras under ramen ingår till grund för beslut om låneram. Ränta och 
amortering utgår från Westmannastiftelsen till Västerås stad.

Kommunstyrelsen ska löpande få ta del av Westmannastiftelsens ekonomi - i 
föl-m av budget, delårsrapportering, årsredovisning och annan uppföljning - 
samt underlag till investeringsbeslut eller andra åtgärder av vikt då detta är 
aktuellt.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Westmannastiftelsens ges låneram i Västerås stads intembank

2. Kommunstyrelsen får mandat att fastställa beloppet för låneramen, inom 
den av kommunfullmäktige beslutade totala upplåningsramen för Västerås 
stad.

Yrkanden
Elisabeth Unell (M) och Roger Haddad (L) yrkar i första hand på att ärendet 
återremitteras för att redovisa Westmannastiftelsens ekonomi och betalnings- 
möjlighet för lånen. Det som inte är åtgärder av bristande underhåll kräver 
också redovisning av möjliga intäkter som en följd av investeringen. Om 
yrkandet faller deltar de ej i beslutet.

Amanda Grönlund (KD), Solveig Nilsson (S) och Vicki Skure Eriksson (C) 
yrkar att ärendet ska avgöras idag och bifall till stadsledningskontorets 
förslag.

Proposition
Ordföranden finner inledningsvis att det finns två förslag till beslut avseende 
återremiss, dels att ärendet ska återremitteras från Elisabeth Unell (M) och 
Roger Haddad (L), dels att ärendet ska avgöras idag från Amanda Grönlund 
(KD) med flera. Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två 
förslagen ställs mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen 
propositionsordning varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommun
styrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.

Ordföranden finner därefter att det endast finns ett förslag till beslut 
avseende stadsledningskontorets förslag och att kommunstyrelsen därmed 
beslutar i enlighet med detta.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§ 105 Dnr KS 2024/00129-2.5.0

Beslut - 4 mnkr i driftmedel till insatser för ökad avtalstrohet 
2024

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. 4 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad avtalstrohet 2024.

2. Finansiering sker genom utdelning från Västerås Stadshus AB.

Särskilt yttrande
Staffan Jansson (S),Ann-Louise Molin Östling (S), Solveig Nilsson (S), 
Madjid Ibrahim Ibrahim (S), Thomas Karlsson (S), Maria Kesselring (S), 
Amanda Grönlund (KD), Samuel Stengård (KD), Vicki Skure Eriksson (C) 
Anna Maria Romlid (V) och Hawar Asaiesh (V) inkommer med särskilt 
yttrande enligt följande:

”Västeråsmajoriteten gjorde en besparing på 40 miljoner kronor i årsplan 
2023 för ökad avtalstrohet. Det är ett viktigt och nödvändigt arbete som 
behöver göras i stadens nämnder. För att arbetet ska komma igång ordentligt, 
gör nu Västeråsmajoriteten en engångssatsning om 4 miljoner kronor. De 
fyra miljonerna ska användas främst till avtalsuppföljning för att säkerställa 
en hög kvalitet i alla steg i stadens upphandlingar.”

Reservation

Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M) och Anna Nordin (M) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Elisabeth Unells (M) förslag enligt 
följande:

"Många upplever en stor otrygghet i Västerås, våld och gängkriminalitet har 
blivit en del av vår vardag. Detta kan aldrig accepteras. För att öka trygg
heten och i väntan på fler poliser behöver Västerås fler ordningsvakter än de 
två på deltid som idag finns i city. Vi avsätter därför 2 mnkr till fler 
ordningsvakter och 2 mnkr för ökad avtalstrohet.

Vi kan konstatera att trots återremissen är inte det tydliggjort vilka insatser 
som krävs för att öka avtalstroheten. Det som framkommer är att den 
besparing på 40 mnkr som beslutades av kommunfullmäktige inte var 
realistisk eftersom det nu krävs extra resurser för att kunna klara effektiviser- 
ingen. Vi är beredda att avsätta 2 mnkr för åtgärder om ytterligare behövs 
måste kommunstyrelsen ta det genom omprioriteringar i verksamheten. 
Västerås behöver fler ordningsvakter och ett fokus på ökad trygghet och här 
behövs extra resurser."

Roger Haddad (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget förslag.

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för eget förslag.

Justerandes sianatur Uidraasbestvrkande
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Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige behandlade vid sitt sammanträde den 7 mars ärende om 
tillkommande insatser för civil beredskap och ökad avtalstrohet. Fullmäktige 
beslutade då att återremittera den del av beslutet som handlade om att tillföra 
4 mnkr till insatser för ökad avtalstrohet.

Stadsledningskontorets bedömning är fortfarande att 4 mnkr bör tillföras i 
driftmedel 2024 för att stärka arbetet med ökad avtalstrohet. Avsikten är att 
genom ytterligare insatser i år åstadkomma ett ”nivålyft” och därigenom 
skapa förutsättningar för mer kostnadseffektiva inköp även under kommande 
år utöver de 40 miljoner som getts i uppdrag 2024.

Insatsen ska ge stöd till förvaltningarna på bred front att införa ett effektivt 
och systematiskt arbetssätt för att etablera bättre uppföljning, kontroller och 
utveckla inköpsanalysen. Ett särskilt fokus på socialtjänstens område kring 
arbetssätt och metodik och i vilken utsträckning maskinlärande och AI kan 
bidra till att synliggöra avvikelser och felaktigheter. Vissa administrativa 
rutiner behöver också ändras för att bättre stödja uppföljning och kontroller, 
exempelvis fakturamärkning. Den särskilda insatsen medför en ökad 
förändringstakt i arbetet med att nå ökat avtalstrohet och bättre uppföljning. I 
första hand är avsikten att använda interna resurser men viss expertkunskap 
kan behöva tas in externt.

Västerås stadshus AB lämnar 175 mnkr i utdelning 2024, vilket är 30 mnkr 
utöver vad som beslutades i Årsplan 2024, och den tillkommande 
utdelningen föreslås användas för att finansiera åtgärderna.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. 4 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad avtalstrohet 2024.

2. Finansiering sker genom utdelning från Västerås Stadshus AB.

Yrkanden
Amanda Grönlund (KD) och Solveig Nilsson (S) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag, med ett tillägg om att en återrapport av 
arbetet med avtalstroheten ska göras i delårsrapport två 2024.

Elisabeth Unell (M) yrkar att 2 mnkr i driftmedel tillförs insatser för ökad 
trygghet genom fler ordningsvakter samt att 2 mnkr i driftmedel tillförs 
insatser för ökad avtalstrohet 2024. Dessutom yrkas bifall till Amanda 
Grönlunds (KD) och Solveig Nilssons (S) tilläggsförslag.

Roger Haddad (L) yrkar avslag på stadsledningskontorets förslag och bifall 
till Amanda Grönlunds (KD) och Solveig Nilssons (S) tilläggsförslag.

Caroline Frisk (SD) yrkar att 4 mnkr avsätts för säkerhetshöjande åtgärder.

Justerandes signatur Utdraasbestvrkande
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Proposition
Ordföranden finner inledningsvis att det endast finns ett förslag avseende 
Amanda Grönlunds (KD) och Solveig Nilssons (S) tilläggsförslag och att 
kommunstyrelsen därmed beslutar i enlighet med detta.

Ordföranden finner därefter att det finns fyra förslag till beslut, dels Amanda 
Grönlunds (KD) och Solveig Nilssons (S) förslag, dels Elisabeth Unells (M) 
förslag, dels Roger Haddads (L) förslag, dels Caroline Frisks (SD) förslag. 
Ordföranden föreslår en propositionsordning där de fyra förslagen ställs mot 
varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar i 
enlighet med stadsledningskontorets förslag.

Justerandes sienatur Utdraesbestvrkande
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§106 Dnr KS 2023/01018-7.0.2

Beslut - Riktlinje för möten och evenemang

Beslut
Riktlinje för möten och evenemang daterad 2024-02-28 antas.

Reservation
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M) och Anna Nordin (M) 
reserverar sig mot beslutet till förmån för Elisabeth Unells (M) förslag.

Erik Johansson (SD) och Caroline Frisk (SD) reserverar sig mot beslutet till 
förmån för Caroline Frisks (SD) förslag.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen beslutade vid sammanträdet den 15 juni 2023 § 194 att ge 
stadsledningskontoret i uppdrag att bereda och uppdatera den mötes- och 
evenemangsstrategi som togs fram av Västerås marknad och näringsliv 2020, 
så att den kan antas som en riktlinje av kommunstyrelsen.

Stadsledningskontoret har nu i enlighet med uppdraget upprättat en riktlinje 
för möten och evenemang. Riktlinjen klargör Västerås stads förhållningssätt 
och stöd till arrangemang i staden. Den specificerar även hur staden kan och 
bör skapa de rätta förutsättningarna för att främja Västerås som en mötes- 
och evenemangsstad. Dessutom ger riktlinjen arrangörer en helhetsbild av 
Västerås stads roll och ambitioner.

Det övergripande målet med riktlinjen är att Västerås ska framstå som en 
kommun rik på händelser och upplevelser, både för dess invånare och för 
omvärlden. För arrangörer ska Västerås vara det självklara valet och 
upplevas som en kommun som är professionell och samarbetsvillig. Genom 
en mångfald av möten och evenemang strävar vi efter att skapa upplevelser 
som stärker Västerås platsvarumärke och bidrar till att göra staden mer 
attraktiv för både invånare och besökare.

För budgetåret 2024 avsattes fem miljoner kronor i budget för att bidra till en 
mer händelse- och upplevelserik stad. Resurssättningen för att förverkliga 
ambitionen i riktlinjen beslutas årligen av kommunfullmäktige.

Riktlinjen gäller för den kommunala förvaltningsorganisationen. En hel del 
arbete när det gäller möten och evenemang är dock kopplade till de 
kommunala bolagens insatser och tjänster. Därför sker arbetet i detta 
styrdokument i nära samarbete med dem.

För att kunna ta snabba beslut om ekonomiskt stöd till arrangemang föreslås 
att det införs en ny punkt i delegationsordningen som innebär att näringslivs- 
direktören får besluta om ekonomiskt arrangemangsstöd inom ramen för 
budgetposten arrangemangsstöd. Vid förfrågningar där arrangörer av möten 
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och evenemang önskar ett större stöd än det som finns resurssatt ska ärendet 
behandlas av kommunstyrelsen.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

1. Riktlinje för möten och evenemang daterad 2024-02-28 antas.

2. Följande tillägg görs till kommunstyrelsens delegationsordning:

Nummer: N4

Ärende: Beslut om ekonomiskt arrangemangstöd

Delegat: Näringslivsdirektör

Ersättare: Verksamhetschef strategisk samhällsutveckling

Anmärkning: Inom ramen för budgetposten arrangemangstöd och i enlighet 
med de kriterier som kommunstyrelsen angett i riktlinje för möten och 
evenemang.

Yrkanden
Elisabeth Unell (M) yrkar:

1. Att riktlinjen kompletteras med att arrangörer som får bidrag från staden 
ska följas upp så att de inte har skatteskulder eller är föremål för 
brottsutredningar samt kontrollera verklig huvudman. Det ska följas upp att 
föreningar som får bidrag ska verka utifrån demokratiska principer.

2. Att Följande utgår: Vid bedömning av arrangemangsstöd vägs även in hur 
arrangören planerar och följer upp sitt hållbarhetsarbete för evenemanget.

Caroline Frisk (SD) yrkar bifall till Elisabeth Unells (M) förslag.

Ann-Louise Molin Östling (S), Vicki Skure Eriksson (C) och Amanda 
Grönlund (KD) yrkar bifall till stadsledningskontorets förslag. Gällande 
Elisabeth Unells (M) förslag yrkas bifall på punkt 1 och avslag på punkt 2.

Proposition
Ordföranden finner inledningsvis att det endast finns ett förslag till beslut 
avseende punkt 1 i Elisabeth Unells (M) förslag och att kommunstyrelsen 
därmed beslutar i enlighet med detta.

Ordföranden finner därefter att det finns två förslag till beslut avseende 
punkt 2 i Elisabeth Unells (M) förslag, dels bifall från Elisabeth Unell (M) 
och Caroline Frisk (SD), dels avslag från Ann-Louise Molin Östling (S) med 
flera. Ordföranden föreslår en propositionsordning där de två förslagen ställs 
mot varandra. Kommunstyrelsen godkänner föreslagen propositionsordning 
varvid den genomförs. Ordföranden finner att kommunstyrelsen beslutar att 
förslaget ska avslås.

Ordföranden finner slutligen att det endast finns ett förslag till beslut 
avseende stadsledningskontorets förslag och att kommunstyrelsen därmed 
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beslutar i enlighet med detta. Ordföranden finner också att kommunstyrelsen 
är överens om att beslutssats 2 i förslaget ska utgå.

Kopia till
Alla nämnder och kommunala bolag

Justerandes signatur U tdragsbestvrkande
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§107 Dnr KS 2019/00411-1.3.7

Beslut - Återrapport av uppdrag om att ta fram ett förslag på 
veteranmonument

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige

Kulturnämnden får i uppdrag att tillsammans med tekniska nämnden ta fram 
ett förslag på veteranmonument och pröva platserna 1 och 2.

Ärendebeskrivning
Kommunstyrelsen behandlade den 13 februari 2019 ett förslag via 
elektronisk inlämning (EF20170037) angående etableringen av ett veteran
monument. Initiativet väcktes för att adressera behovet av att hedra och 
uppmärksamma insatserna av svenska veteraner i Västerås.

Stadsledningskontoret ansåg att förslaget låg i linje med tidigare beslut från 
kommunfullmäktige om att årligen uppmärksamma veterandagen. I samband 
med detta beslutade kommunstyrelsen att ge stadsledningskontoret i uppdrag 
att samverka med kultur, idrotts- och fritidsförvaltningen, samt berörda 
myndigheter och organisationer för att ta fram ett förslag på veteran
monumentet (KS 2018/01115-1.3.7).

Arbetet med kommunstyrelsens uppdrag har hanterats av Säkerhetsenheten i 
samarbete med relevanta förvaltningar samt Sveriges Veteranförbunds lokala 
förening i Västmanland.

Följande kriterier har varit centrala i arbetet med att hitta en lämplig plats för 
veteranmonumentet:

- Tillgänglighet: Det ska vara enkelt att ta sig till monumentet både till fots 
och med annat färdmedel eller kollektivtrafik.

- Synlighet: Monumentet ska vara synligt för den stora allmänheten och 
bidra till att väcka engagemang och intresse för veteranernas insatser.

- Harmoni: Monumentet ska passa in i den miljö där det placeras, och 
utformas så att det smälter in i den offentliga miljön.

Det var även viktigt att platsen skulle symbolisera ett erkännande av 
veteranernas insatser för fred och säkerhet. Flera kommuner som har 
etablerat monument har ofta placerat dem i centrala miljöer så som 
parkmiljöer. En genomgång visade att Västerås stad har få lämpliga platser 
för ett veteranmonument. Identifierade potentiella platser som ägs av 
Västerås stad ledde till att några alternativ övervägdes. Dessa var; Björnön, 
Djäkneberget, Lillåudden, Vallby friluftsmuseum och Vasaparken.

Stadsledningskontoret konstaterar att frågan om veteranmonument är utredd 
i den utsträckning som det går av förvaltningen och föreslår därför att

AA 
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ärendet överförs till tekniska nämnden att genomföra uppdraget i samarbete 
med kulturnämnden.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige

Kulturnämnden får i uppdrag att tillsammans med tekniska nämnden ta fram 
ett förslag på veteranmonument och pröva platserna 1 och 2.

Yrkanden
Ann-Louise Molin Östling (S) och Erik Johansson (SD) yrkar bifall till 
stadsledningskontorets förslag.

Justerandes. signatur Utdraasbestvrkande
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§108 Dnr KS 2024/00140-1.4.2

Beslut - Uppföljning av program och handlingsplan för bostads
försörjning 2023

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige

Rapporten läggs till handlingarna.

Särskilt yttrande
Elisabeth Unell (M), Eleonore Lundkvist (M), Anna Nordin (M), Johan 
Henriksson (M), Stefan Lindh (M) och Klara Helin (M) inkommer med 
särskilt yttrande enligt följande:

"Vi kan konstatera att målen för bostadsförsörjningen inte är särskilt 
aktuella. God framförhållning och stor planberedskap är viktigt men att säga 
hur många bostäder som får byggstart påverkas kraftigt av efterfrågan och vi 
går in i en period då det är i princip stopp på nyproduktion av hyreslägen
heter. Det är då viktigt att passa på att ta fram planer och underlag för den 
typen av bostäder som kommer att vara efterfrågade. Exempel kan vara 
småhus där det under lång tid har varit stora brister på tomter i Västerås. 
Gällande genomförda markanvisningar till ägarlägenheter blir det miss
visande siffror från tidigare år eftersom flera markanvisningar lämnats 
tillbaka eller gjorts om."

Ärendebeskrivning
Kommunfullmäktige beslutade den 3 september 2020 om reviderat program 
för bostadsförsörjning 2018 - 2021. En handlingsplan för 2020 - 2021 
kopplad till programmet antogs av kommunstyrelsen den 10 juni 2020. 
Enligt programmet ska uppföljning av programmets indikatorer och 
handlingsplanens åtgärder göras årligen.

Uppföljningen genomförs årligen och har återrapporterats till kommun
styrelsen, som har ansvaret för mark- och bostadspolitiken vilket gett 
kommunstyrelsen goda förutsättningar att följa bostadsförsörjningens 
utveckling. Nu ges kommunfullmäktige informationen om uppföljningen då 
nya riktlinjer ska tas fram under denna mandatperiod.

2023 års uppföljning av programmet och handlingsplanen är färdigställd och 
delges kommunfullmäktige för information. Rapporten innehåller analys av 
styrkor, utmaningar och förbättringsområden inom respektive målområde.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

Rapporten läggs till handlingarna.
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§109 Dnr KS 2021/01221-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2021:9, Granskning av upphandlings- 
processen inom Västerås stadshus AB med dotterbolag i 
förhållande till LOU samt LUF

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
EY har på uppdrag av lekmannarevisorerna i Västerås stad genomfört en 
granskning av upphandlingsprocessen inom bolagskoncernen.
Granskningens syfte är att bedöma huruvida det inom Västerås stadshus AB 
med dotterbolag föreligger en ändamålsenlig intern kontroll avseende 
genomförande av upphandlingar enligt Lagen om offentlig upphandling 
(LOU) och Lagen om offentlig upphandling för försörjningssektorn (LUF) 
samt stadens övergripande styrdokument.

Under 2020 genomfördes en granskning av stadens upphandlingsprocess, där 
den sammantagna bedömningen var att staden ur ett koncernperspektiv inte 
säkerställer en tillräcklig strategisk styrning och uppföljning som ligger i 
enlighet med upphandlingspolicyns intentioner.

Sammantaget bedömdes att Västerås stadshus AB med dotterbolag delvis 
säkerställer en ändamålsenlig intern kontroll avseende upphandlingar och 
inköp. Bedömningen grundade sig i följande iakttagelser:

- Det saknas ett enhetligt förhållningssätt avseende inköp och upphandling 
inom bolagskoncernen. Bolagen arbetar på olika sätt rörande styrdokument, 
inköpsorganisation samt intern kontroll knutet till upphandlings- och inköps- 
frågor. Delvis kan detta härledas till olikheter i storlek, organisation, bransch 
samt behov.

- Västerås stads strategiska fastigheter AB och Västerås parkerings AB 
inryms i allt väsentligt i stadens hantering av inköp och upphandling, och 
berörs således av dessa brister i intern kontroll.

- Bolagens respektive ansvarsfördelning, roller och kompetens knutet till 
upphandling bedöms i allt väsentligt vara ändamålsenliga.

- Samtliga bolag med egna inköpsorganisationer har ett dokumenterat 
hållbarhetsfokus i sina upphandlingar, vilket är positivt.

- Bolagen med egna inköpsorganisationer inkluderar sitt inköps- och 
upphandlingsarbete i riskbedömningar samt den löpande interna kontrollen, 
vilket är positivt.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkandc
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- Flera bolag uttrycker att de försökt närma sig staden för mer samarbete och 
samordning rörande upphandlingsfrågor, men utan tydlig återkoppling.

- Det upplevs administrativt krångligt att delta i stadens ramavtals- 
upphandlingar.

- Genomfört stickprov har visat vissa avvikelser utifrån upphandlings- 
lagstiftning och relevanta styrande dokument.

Utifrån granskningens slutsatser gavs följande rekommendationer:

Styrelsen i Västerås stadshus AB:

Tydliggör den strategiska styrningen avseende upphandlingsfrågor utifrån ett 
koncernperspektiv, för att tillse den helhetssyn och effektivitet som uttalas i 
inköps- och upphandlingspolicyn

Styrelsen i Bostads AB Mimer:

Säkerställ att all upphandling och inköp sker i enlighet med upphandlings- 
lagstiftning samt stadens styrdokument.

Tillse en kontinuerlig avseende att direktupphandlingar genomförs och 
dokumenteras enligt lagstiftning och bolagets riktlinjer

Utred förutsättningarna för att följa upp avtalstrohet

Styrelsen i Mälarhamnar AB:

Överväg om styrelsen bör besluta om inköps- och upphandlingspolicyn

Styrelsen i Mälarenergi AB:

Säkerställ en ändamålsenlig dokumentation vid undantag från upphandlings- 
lagstiftningen

Rapporten lämnades till kommunstyrelsen den 1 mars 2021 och har 
remitterats till berörda, vilka sedan inkommit med yttranden.

Det inte finns några större invändningar mot rapportens innehåll eller 
rekommendationer från de remitterade bolagen. De flesta uttrycker en positiv 
inställning till de föreslagna rekommendationerna om bättre strategisk 
styrning och samarbete inom koncernen. Det finns dock en variation i hur 
detaljerat bolagen har valt att uttrycka sig eller specificera åtgärder. Bostads 
AB Mimer delar inte fullt ut granskningens slutsatser avseende bolagets 
upphandlingsprocess. De menar bland annat att bolaget genom en 
leverantörstrohet på 97 % har en effektiv inköpsprocess som skapar goda 
offentliga affärer och följsamhet till LOU.

Det är angeläget att stärka samverkan inom koncernen kring inköp och 
upphandling. Dels finns det angelägna ekonomiska effekter, dels viktiga 
samordningsvinster. Området är också svårt att kompetensförsörja och bättre 
nyttjade av den gemensamma förmågan skapar både ett intressantare 
arbetsinnehåll för medarbetarna och minskar sårbarheten.

Stadsledningskontorets inköpsfunktion genomför systematiskt möten med 
representanter för bolagen för att öka samarbetet, men också för att dela
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erfarenheter och kunskap. Under 2023 har det också genomförts två piloter 
med avsikt att införa kategoristyrt arbetssätt där Mimer och Mälarenergi 
deltar.

En ny inköpspolicy för Västerås stad och helägda bolag finns också antagen.

I svaret från Västerås stadshus AB synliggörs också de regelbundna VD- 
träffar som genomförs tillsammans med stadsdirektören för bättre dialog och 
strategisk styrning.

Sammantaget så har ett antal åtgärder genomförts i enlighet med synpunkter
na i granskningsrapporten och ett antal ytterligare förbättrings insats er är 
planerade. Det innebär att upphandlingsprocessen fortsatt behöver vara ett 
prioriterat område där utvecklingen går i linje med revisorernas 
rekommendationer.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Kopia till
Västerås stadshus AB och berörda bolag
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§110 Dnr KS 2022/00929-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2022:5, Granskning av IT- och 
informationssäkerhet

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
lämnas över till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna

Ärendebeskrivning
På uppdrag av Västerås stads förtroendevalda revisorer har EY genomfört en 
granskning av kommunens arbete med IT- och informationssäkerhet. Syftet 
med granskningen har varit att identifiera om det finns brister i kommunens 
interna kontroll avseende IT- och informationssäkerheten.

Granskningen genomfördes från augusti till december 2022 och baserades på 
intervjuer med identifierade nyckelpersoner i kommunens informations- 
säkerhetsarbete och genomgång av insamlad dokumentation.

Rapporten lämnades till kommunstyrelsen den 9 mars 2023 och har 
remitterats till samtliga nämnder i staden, vilka sedan inkommit med 
yttranden.

I granskningen har förbättringsområden identifierats och rekommendationer 
lämnats. EY har rekommenderat kommunstyrelsen följande:

• En plan upprättas för kontinuerlig uppdatering och kommunikation av 
styrande dokument till anställda inom kommunen, i syfte att säkerställa en 
god kännedom om kommunens IT- och informationssäkerhetsarbete.

• En dokumenterad utbildningsplan inom informationssäkerhet upprättas för 
samtliga medarbetare.

• En internkontrollplan avseende IT - och informationssäkerhet upprättas som 
täcker samtliga områden inom kommunens IT- och informationssäkerhets
arbete.

Västerås stad bedömdes ha en genomsnittlig mognadsgrad på 2,50, vilket är 
något lägre än andra offentliga organisationer av liknande storlek och 
karaktär där genomsnittet ligger på 2,52.

De remitterade nämnderna och stadsledningskontoret delar i huvudsak 
rekommendationerna men ser också att det är angeläget att informations
säkerheten inte hanteras som ett enskilt arbete utan knyts samman med 
dataskydd, systemförvaltning, drift, cybersäkerhet samt andra kompetenser 
inom informationsförvaltning, som exempelvis stadsarkivet. Genom ett 
integrerat och systematiskt arbetssätt avser staden att nå de effekter som 
granskningen pekar på och detta arbetssätt har förstärkts och kommer att bli 
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än mer angeläget framåt. Till exempel görs informationsklassningar innan 
upphandling av nya system där ovanstående kompetenser deltar tillsammans 
med den verksamhet som avser att upphandla systemet.

Under 2023 har också ett antal förflyttningar genomförts som adresseras i 
rapporten. Exempelvis har en ny policy för informationssäkerhet antagits 
samt en riktlinje för ledningssystem gällande informationssäkerhet. Under 
året har också en utbildning genomförts för samtliga medarbetare i Västerås 
stad.

Informationssäkerhet och angränsande områden har blivit alltmer angeläget i 
takt med ökat beroende till digitala lösningar och ökade risker och hot i 
omvärlden. Västerås stad behöver, precis som övriga offentliga aktörer, 
prioritera detta och ha ett nära samarbete i frågorna.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-28 antas och 
lämnas över till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna

Kopia till
Samtliga nämnder
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§111 Dnr KS 2023/00709-1.6.1

Beslut - Revisionsrapport 2023:2, Granskning av chefs
rekrytering

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-22 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Revisionsbyrån PWC har på uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i 
Västerås stad genomfört en granskning av chefsrekrytering. Granskningens 
syfte är att bedöma om kommunstyrelsen säkerställer en ändamålsenlig 
rekryteringsprocess avseende chefer. Granskningen är i huvudsak inriktad på 
rekrytering av förvaltningsdirektörer eller motsvarande.

Granskningen har genomförts genom intervjuer och dokumentstudier.
Intervjuer har genomförts med kommunstyrelsens presidium, individ- och 
familjenämndens presidium, stadsdirektör, HR-direktör och enhetschef för 
rekrytering- och arbetsgivarvarumärke samt fackliga företrädare.

Utifrån genomförd granskning bedömer revisorerna att kommunstyrelsen 
inte helt säkerställt en ändamålsenlig rekryteringsprocess avseende chefer. 
Utifrån detta planeras ett antal åtgärder vilka redovisas i yttrandet.

Stadsledningskontoret härtill kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

1. Stadsledningskontorets förslag till yttrande daterat 2024-02-22 antas och 
överlämnas till Västerås stads revisorer.

2. Revisionsrapporten läggs till handlingarna.

Kopia till
Västerås stads revisorer

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§ 112 Dnr KS 2024/00217-1.4.2

Beslut - Redovisning av motioner som inte har slutbehandlats 
våren 2024

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

Redovisningen av motioner som inte har slutbehandlats daterad 2024-02-21 
läggs till handlingarna.

Ärendebeskrivning
Enligt kommunallagen bör en motion beredas så att kommunfullmäktige kan 
fatta beslut inom ett år efter det att motionen väckts. Om beredningen av 
motionen inte kan avslutas under denna tid, ska detta anmälas till kommun- 
fullmäktige. För att bevaka en skyndsam handläggning av inkomna motioner 
ska kommunstyrelsen två gånger per år redovisa de motioner som inte är 
slutbehandlade. Detta regleras dels i gällande arbetsordning för kommun
fullmäktige, dels i den av kommunstyrelsen fastställda rutinen för hantering 
av motioner.

Stadsledningskontoret har sammanställt en lista över de motioner som har 
väckts i kommunfullmäktige men ännu inte slutbehandlats. Listan omfattar 
17 motioner och av dessa är tre motioner äldre än ett år. Redovisningen 
gäller per 2024-02-21.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

Redovisningen av motioner som inte har slutbehandlats daterad 2024-02-21 
läggs till handlingarna.

Justerandes sianatur Utdraesbestvrkande
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§113 Dnr KS 2024/00290-1.3.2

Beslut - Reglemente för Västerås stads revisorer

Beslut
Förslag till kommunfullmäktige:

Reglemente för Västerås stads revisorer antas att gälla från den 1 maj 2024.

Ärendebeskrivning
Den kommunala revisionen är ett lokalt demokratiskt kontrollinstrument 
med uppdrag att granska den verksamhet som bedrivs i kommuner och 
regioner samt pröva ansvarstagandet. Revisionen granskar utifrån 
fullmäktiges uppdrag. Revisorerna är förtroendevalda och de biträds av 
sakkunniga yrkesrevisorer. Tillsammans prövar de om verksamheten är 
ändamålsenlig och effektiv, om styrningen är tillräcklig och om räken
skaperna är rättvisande.

Fullmäktige beslutar om reglemente för revisionen. Reglementet lägger fast 
ramarna för revisionens organisation, förutsättningar och arbetssätt.

Sedan starten av nuvarande mandatperioden har stadens revisorer i 
samarbete med stadsledningskontoret arbetet igenom det nuvarande 
reglementet för Västerås stads revisorer. Arbetet har syftat till att se över 
språk och struktur samt på ett bättre sätt i text spegla revisionens 
organisation, förutsättningar och arbetssätt.

Utgångspunkten för genomlysningen av reglementet har varit Sveriges 
kommuner och regioners mall för revisionsreglemente från 2022. I sak har 
endast 3 § i nuvarande reglemente, som handlar om granskning av till staden 
överlämnande donationsstiftelser, ändrats genom att paragrafen utgått. Detta 
då dessa donationsstiftelser inte är föremål för revisionens granskning.

Stadsledningskontoret har till kommunstyrelsen lämnat följande förslag till 
beslut:

Förslag till kommunfullmäktige:

Reglemente för Västerås stads revisorer antas att gälla från den 1 maj 2024.

Kopia till
Västerås stads revisorer

Justerandes sienatur Utdraesbestvrkande
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§116 Dnr KS 2024/00049-3.10.5

Information - Skrivelse till kommunstyrelsen om åtgärder efter 
vinterns tågförseningar samt nuläget angående tågtrafiken

Beslut
Informationen förklaras mottagen.

Ärendebeskrivning
Arne Andersson och Mohammad Sabet från Region Västmanlands 
kollektivtrafikförvaltning informerar om situationen gällande tågtrafiken i 
Västerås med omnejd.

Justerandes sienatur Utdraasbestvrkande
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§117 Dnr KS 2024/00106-1.7.1

Överläggning - Remiss, inriktningsunderlag för infrastruktur
planeringen för perioden 2026-2037

Beslut
Överläggningen förklaras avslutad.

Ärendebeskrivning
Deltagarna diskuterar förslaget och kommer med synpunkter och inspel.

Justerandes signatur Utdragsbestvrkande



VÄSTERÅS STAD
Kommunstyrelsen

SAMMANTRÄDESPROTOKOLL
2024-03-20

44 (44)

§119 Dnr KS 2024/00411-1.3.6

Nämndinitiativ från (M) om kommunstyrelsens uppsiktsplikt

Beslut
Nämndinitiativet anmäls.

Ärendebeskrivning
Elisabeth Unell (M) anmäler ett nämndinitiativ om kommunstyrelsens 
uppsiktsplikt.

Justerandes sienatur Utdraesbestyrkande


